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ČEŠI PROTI ČERNÉ HOŘE
CHTĚJÍ UDRŽET NADĚJI
BASKETBALISTÉ BEZ OPOR VČETNĚ TOMÁŠE SATORANSKÉHO STRANA 15

Svátek slaví: Martin

Jede traktor, je to Zetor... Nové modely pomohou indickým farmářům
Brněnský výrobce traktorů Zetor Tractors představil na indickém veletrhu CII Agro Tech India 2022 dva nové modely traktorů, které vyvinul společně
s místní firmou VST Tillers Tractors. Jsou určené pro indický trh a ponesou označení VST Zetor. „V uplynulých týdnech prošly prototypy úspěšně finální
fází testování v našem výrobním a vývojovém centru v Brně a očekáváme, že první traktory si zákazníci převezmou v příštím roce,“ řekl Róbert Harman,
výkonný ředitel Zetor Tractors. Nové modely o výkonu 45 a 50 koní byly navrženy pro potřeby indických farmářů. ČTK

ČT
K

Nealkoholický radler
bez alkoholu je mýtus
Ochucené pivo. Testy potvrdily, že v nealkoholických nápojích minimum alkoholu je. Rodiče. U některých
se traduje, že se jedná o limonády. Průzkum. Ovocná nealko piva jsou dětem často volně dostupná STRANA 5
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Pranostika se v po-
sledních 10 letech
vyplnila jen částeč-
ně. Sníh po svátku
zase rychle roztál.

Dnes by měl přijet svatý Mar-
tin na bílém koni. Poslední
dobou ale tato pranostika
bere zasvé. Během posled-
ních deseti let podlemeteoro-
logů sněžilo jen v roce 2013,
2016, 2017 a 2019, ale pouze
před šesti lety se sníh objevil
ve značné části země. Ani le-
tos svatý Martin sníh do Čes-

ka nepřiveze. „Aby nasněži-
lo, muselo by být o pár stup-
ňů chladněji a v Česku bymu-
sely být vyšší hory,“ uvedli
ve své zprávě meteorologové.
Naopak dnes by podle nich

měla přijít další vlna teplého
počasí. „To povede k obnove-
ní inverzního rázu počasí,
pro něž je charakteristické
minimum srážek a tvorba
mlh nebo nízké oblačnosti,
které se mohou udržet i po
celý den, ale i slunečno vmís-
tech, kde se mlhy rozpustí
nebo vůbec nevytvoří,“ uved-
lameteoroložka Petra Sýkoro-
vá. Sněhová nadílka se podle
ní očekává v Alpách a na seve-
ru Evropy. ČTK

Veteráni
Česko si v těchto dnech
připomíná památku váleč-
ných veteránů. Včera se
za oběti válečných konflik-
tů ve vojenském kostele
sv. Jana Nepomuckého
na pražských Hradčanech
uskutečnila slavnostní bo-
hoslužba. Mezi hosty byl
také válečný veterán z dru-
hé světové války generál-
poručík ve výslužbě Milo-
slav Masopust (na snímku
vpravo) nebo náčelník
generálního štábu Karel
Řehka (vlevo). Hlavní akce
jsou naplánovány na dne-
šek, na který připadá Den
válečných veteránů. Sym-
bolem je vlčí mák. ČTK

Žádá Zemana
o milost
Předseda poslaneckého
klubu Pirátů Jakub Michá-
lek požádal prezidenta
Miloše Zemana o snížení
či prominutí trestu polské-
mu manželskému páru
Jaroslawovi a Karolíně Kor-
dysovým. Olomoucký vrch-
ní soud uložil manželům
v polovině října osm let vě-
zení za nelegální obchody
s psychotropním nápojem
podle starého receptu pe-
ruánských šamanů. Michá-
lek v dopisu poukázal
na to, že trest neodpovídá
společenské nebezpečnos-
ti činnosti manželů. „Pova-
žuji trest osmi let vězení
za provozování této činnos-
ti, kterou nikomu neublíži-
li, za zcela nepřiměřený.

V zemi, kde korupčníci
odcházejí od soudu v lep-
ším případě s pokutou
a pachatelé znásilnění čas-
to vyváznou s podmínkou,
je tato nespravedlnost do
očí bijící,“ uvedl ve svém
dopisu prezidentovi.

Chystají vánoční
výzdobu
V Hradci Králové, stejně
jako v dalších městech, se
pilně pracuje na vánoční
výzdobě. Pracovníci tech-
nických služeb všechno
chtějí stihnout do první
adventní neděle. Města po-
většinou budou mít vánoč-
ní výzdobu zhruba stej-
nou, jak jsou jejich obyva-
telé zvyklí. Nové prvky na-
kupují jen v omezené
míře.

Čeho se při
pokusu ve škole
nadýchali?
Při chemickém pokusu
v základní škole ve Všeru-
bech u Plzně se nadýchalo
výparů pět dětí z prvního
stupně školy a jedna uči-
telka. Na místo vyjeli hasi-

či, policie i záchranná služ-
ba. Sanitky je převezly
do plzeňské fakultní ne-
mocnice na pozorování.
Nikdo z nich není v ohro-
žení života. Hasiči zjišťují,
o jaké látky šlo, odborníci
ze speciální laboratoře
na místě nenaměřili žád-
né koncentrace nebezpeč-
ných látek. ČTK

inzerce

Instalace vánoční výzdoby v ulicích Hradce Králové ČTK

Svatý Martin může přijet
i na šedém koni. Podle pranos-
tik to značí mlhy. Nebo také
na žlutém, to když se očekává
suchá a tuhá zima.

● V roce 2013 napadl centimetr
sněhu na Lysé hoře v Besky-
dech a v Abertamech
v Krušných horách.

● O čtyři roky později 20 centi-
metrů nasněžilo na Luční bou-
dě v Krkonoších, ve východní
polovině ČR napadlo šest
centimetrů. V roce 2019 se
objevil nový sníh na Milešov-

ce a na stanicích u hranic se
Saskem. Naproti tomu v roce
2016 sněžilo ve velké části Čes-
ka včetně nižších poloh. Třeba
v Praze. Dva centimetry sněhu
byly v Suchdole a centimetr
na Chodově, v Komořanech,
Libuši, Ruzyni a v Zadní Kopa-
nině.

● Podle meteorologa Jana
Munzara původ těchto pranos-
tik sahá zhruba do poloviny
19. století a mohou souviset
s případy, kdy se i v dřívějších
dobách vyskytly mírnější zimy
nebo menší množství sněhu.

ČT
K

Benzin

42,05
Pohonné hmoty od minulého
týdne zlevnily o desítky halé-
řů. Litr nejprodávanějšího
benzinu Natural 95 se aktuál-
ně u čerpacích stanic prodává
v průměru za 42,05 koruny,
před týdnem byl o 34 haléřů
dražší. O 90 haléřů na litru se
snížila i cena nafty, za litr teď
řidiči dají průměrně 46,18 ko-
runy. Vyplývá to z údajů spo-
lečnosti CCS, která ceny sledu-
je. Podle CCS je nyní benzin
o 4,92 koruny na litru dražší
než před rokem, za naftu
tehdy motoristé platili
o 10,14 koruny na litru méně.
Nejlevnější paliva natankují
řidiči v Jihočeském kraji, kde
je litr benzinu v průměru za
41,41 koruny. Naftu tam pro-
dávají průměrně za 45,49 ko-
runy. Naopak nejdražší ben-
zin a nafta jsou v Praze. ČTK

Více za skipas

1190
Skiareál Lipno zvýší ceny
skipasů v průměru o osm
procent. Za celodenní lyžování
v hlavní sezoně zaplatí dospě-
lý 1190 korun. Je to o 130 ko-
run více než v minulé sezoně.
Hlavní sezona znamená obdo-
bí vánočních svátků a pak
od začátku února do poloviny
března. Areál ale zachová
stejné ceny pro celosezonní
skipasy a ceny pro rodiny na ví-
kendy budou nižší než v minu-
lé sezoně. Stejně jako ostatní
skiareály, i Lipno zasáhla pan-
demie a masivní investice
do techniky. ČTK

Krátce

Dva centimetry sněhu v Praze

Na sv. Martina sněžilo
párkrát a jen na horách
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Výrobci hořkého
moku našli cestu
k dětské duši. Vy-
mysleli ochucené
nápoje bez alkoho-
lu. Ale je to mýtus.

Generace rodičů, kterým ne-
vadí, že jejich děti popíjejí
takzvaně nealkoholická ovoc-
ná piva, vyrostla často v atmo-
sféře, kdy jim doma už jako
malým dávali alespoň cuc-
nout piva či vína.

Určitě to nejsou limonády,
potvrzují i etikety

Jejich děti teď rády a hojně
konzumují nealkoholické
radlery. I když výrobci často
avizují nulovémnožství alko-
holu, testy, které prováděl
spotřebitelský časopis dTest,
prokázaly, že to občas nepla-
tí. Ve všech testovaných vzor-

cích našla laboratoř alkohol,
byť jen minimum. „Všechny
zkoumané nápoje měly
v sobě alkohol od čtyř setin
do více než čtyř desetin,“ upo-
zorňuje Jan Maryška, redak-
tor dTestu.
Mezi rodiči, ale i mezi dět-

skými konzumenty se tradu-
je, že se nejedná o pivo, ale
o limonády. „Průměrný podíl
piva v plechovce nebo ve skle
je 53 procent, rozmezí jsme
zjistili od 40 až do 95 pro-
cent,“ říká Maryška. Procent-
ní podíl piva v obalu je navíc
uveden na každém nápoji.
Stejně tak neplatí, že je

v nealkoholických radlerech
méně cukru. V radlerech je
v průměru necelých šest gra-
můna 100mililitrů, v citruso-
vé limonádě asi 7,5 gramu,
ale v ochucené vodě s citruso-
vou příchutí jen čtyři gramy
cukru na deci. V tomto porov-
nání sladká „nepiva“ určitě
jako zdravější varianta nevy-
cházejí.

Na první pohled se
můžete snadno splést
Při nákupu testovaných

vzorků se ve dvou případech
nákupčí spletli, protože sáhli
v regálu po plechovkách,
ve kterých nebyl „nulový“
radler, ale ten alkoholický.
Mohla za to vizuální podob-
nost alko a nealko verzí, kte-
ré se navíc v daném obchodě
prodávaly vedle sebe.
„Češi vyrůstají na pivní kul-

tuře, tak proč by nenabídli ná-
poj k ochutnání i svým dě-
tem,“ říká Helena Horálek,
adiktoložka z kliniky adikto-
logie 1. lékařské fakulty Uni-
verzity Karlovy a Všeobecné
fakultní nemocnice v Praze.
„Přitomužmáme zcela samo-
zřejmě zafixováno, že nejde-
me do trafiky pro cigarety,
abychom je nabídli dětem,“
připomíná adiktoložka. Prů-
zkum mezi rodiči a dětmi,
který prováděla společnost
Nielsen Admosphere, ukázal,
že uvedená ovocná nealko

piva jsou dětem velice často
volně přístupná doma nebo
jim je rodiče sami koupí. Uká-
zalo se, že deset procent dětí
ve věku šest až deset let si už
tyto „limonády“ kupuje
samo. U dětí ve věku od 11 do
14 let to ale představuje už ce-
lou pětinu. PAVEL HRABICA

4.989,-

Děti nerozeznají nealko pivo
s příchutí od alkoholického

Neuškodí? Zkuste test

Co udělá jedno nebo více
ucucnutí alkoholu s dětským
organismem?

● Adiktoložka Helena Horálek
předvádí rodičům, kteří dá-
vají dětem ochutnat alko-
hol, ať si představí, jaký je
poměr alkoholu v množství
krve dospělého a dítěte.

● Do velké a malé sklenice
s vodou nalije stejné dávky
šťávy. Ve velké sklenici
(dospělý) je množství
viditelně zředěnější než
v malé sklenici (dítě).

Nepivní pivo

1/3
Tolik hořkosti pravého alko-
holického piva je v průměru
v ovocných nealko pivech (po-
dle mezinárodní stupnice).

70
Tolik procent nealko radlerů
se prodávalo loni v kategorii
ovocných piv v Česku. Jedná
se o nejrychleji rostoucí typ.

inzerce
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Potápění v ledo-
vém Pacifiku nahá-
ní husí kůži, voda
má pochmurný, na-
zelenalý odstín.
A do toho vás obe-
jme chobotnice.

Netušený zážitek se odehrál
asi dvě stě metrů od pobřeží
kanadského ostrova Vancou-
ver. Jak informoval zpravo-
dajský server The Guardian,
středoškolská učitelka An-
drea Humphreysová chtěla
partičce svých přátel ukázat,
jaká se pod mořskou hladi-
nou ukrývá nedoceněná krá-
sa. Odvážlivci tedy navlékli
neopreny a nasadili kyslíko-
vé bomby. Humhreysová
k tomupodotkla: „Lidé říkají,
že je to pod hladinou děsivé.
Ale kdyžmáte pořádný reflek-
tor, uvidíte každou barvu
duhy. Je to neuvěřitelné. A to
mám na kontě víc než
675 rozličných ponorů.“

Skupinka se však nechtěla
jen kochat podmořskou nád-

herou. Pátrala po zdejším nej-
slavnějším „domorodci“ –
chobotnici velké.
Dobrodruzi se dočkali bez-

prostředně po ponoření. Co
víc, hlavonožec, jenž měl až
čtyřmetrová chapadla, se ne-
jen nelekl, nýbrž se
bleskurychle přiblížil k jedné
z potápěček, zkoumal cha-
padly její masku a regulátor
kyslíku. Humphreysová zača-
la jejich setkání fotit – než
chobotnice obrátila pozor-

nost přímo k ní. Její kamera
poté zachytila okamžik, kdy
ji tvor na několik desítek vte-
řin objal. „Chapadly klouzala
po mé kameře, po rtech,
a pak mě políbila. Měla jsem
její obří chapadla na obličeji
a potápěčské masce. Pokaž-
dé, když jsem od ní ustoupi-
la, se ke mně znovu přiblíži-
la. Bylo to úžasné,“ uvedla od-
vážlivkyně. „Ani na moment
mě neochromila panika,
dobře vím, že chobotnice vel-

ké jsou mimořádně mírumi-
lovné,“ podotkla.
Blízké setkání trvalo úžas-

ných 40 minut. „Chobotnici
obzvlášť zajímalamoje kame-
ra. Pořád mi měnila nastave-
ní světel na kameře a hrála si
s ní,“ vylíčila Humphreysová.
Doplnila, že po celou dobu se-
tkáníměla chobotnice temně
rudou barvu, nezměnila ji do
šedého odstínu, který u těch-
to hlavonožců signalizuje
strach nebo agresi. HAL a ČTK

Dobrodružné setkání s chobotnicí velkou PROFIMEDIA

Líbala se s hlavonožcem Krátce

Podpora Berlína
Až 48 milionů Němců
bude příští rok platit niž-
ší daně, parlament zvýšil
základní nezdanitelnou
částku. Rodičům se také
zvýší příspěvek na děti.

Lobbisté v ráži
Na konferenci OSN o změ-
nách klimatu COP27
v egyptském Šarm aš-Šaj-
chu je letos oproti minu-
lému ročníku o 25 pro-
cent více lobbistů, kteří
hájí zájmy ropného a ply-
nárenského průmyslu.
Celkem 600 lobbistů po-
čtem převyšuje zástupce
všech zemí, na které má
klimatická krize největší
dopad, informoval list
The Guardian.

Ženy a zábava
Afghánské islamistické
hnutí Tálibán včera zaká-
zalo ženám vstup do za-
hrad a zábavních parků.
Úřady informovaly také
o zamezení vstupu do tě-
locvičen. ČTK

Chytrá chapadla

O chobotnicích je známo, že
patří mezi nejchytřejší živoči-
chy. Jejich IQ je odhadováno
až na 60 bodů.

● Rekordní jedinec chobotni-
ce velké měl rozpětí chapa-
del 9,8 metru a vážil až
272 kilogramů.

● Chobotnice jsou mistry pře-
vleků, dokážou napodobit
nejen barvu, ale i texturu
prostředí a mořského života
kolem nich. MET

Nadchne vás možností dívat se až na 6 zařízeních současně.
Více na t-mobile.cz/tv

PŘEPNĚTE
NA T-MOBILE TV

inzerce
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S digitalizací svých služeb je
nejdál ze všech bank na čes-
kém trhu. Potvrzují to
i prestižní mezinárodní žeb-
říčky. MONETA Money Bank
totiž vyvíjí svou aplikaci
ve spolupráci s klienty, které
si zve do své laboratoře. Co
vše lze v současnosti vyřídit
on-line a kam se může digita-
lizace ještě posunout, ví Ja-
kub Komenda, vedoucí digi-
tálního bankovnictví Mone-
ty. Rozhovor začneme aktuál-
ní novinkou. Projekt sdílené
bankomatové sítě Komerční
banky a Monety před několi-
ka dny zvítězil v hlasování ve-
řejnosti v kategorii Inovátor
roku. V prestižní oborové sou-
těži Nej banka Moneta bodu-
je pravidelně.

Co propojení bankovní
sítě přineslo vašim
klientům?
Pro naše klienty se toho za-

tím tolik nezměnilo. Vybírá-
ní hotovosti mají totiž zdar-
ma ze všech bankomatů už
dávno. Naopak klienti Ko-
merční banky už několik mě-
síců mohou vybírat z našich
bankomatů, jako by se jedna-
lo o bankomaty jejich banky.
Od příštího roku navíc chystá-
me další novinky. Náš klient
totiž bude moci využívat dal-
ších 350 vkladových banko-
matů Komerční banky. Samo-
zřejmě to bude platit i na-
opak. Díky této spolupráci
vznikne největší vkladomato-
vá síť v Česku. Už nyní máme
díky této spolupráci druhou
největší bankomatovou síť
v Česku.

Jak dlouho zmiňované
spojení funguje?

Projekt jsme spustili v červ-
nu. S myšlenkou přišla skupi-
na Société Générale, jíž je Ko-
merční banka součástí. Sys-
tém funguje v Belgii, kde tak-
to spolupracuje asi pět největ-
ších bank. Komerční banka se
mimo jiné profiluje jako udr-
žitelná banka, proto měla
na myšlence sdílené bankov-
ní sítě velký zájem. Na udrži-
telnost hodně dbáme i my,
proto jsme partnerství chápa-
li jako velkou příležitost.
Díky sdílení obou sítí jsme to-
tiž schopni uvolnit duplicitní
bankomaty a využít je v mís-
tech, kde žádný bankomat
není. Duplicita je zřejmá ty-
picky v nákupních centrech,
kde se na jednom místě sou-
středí velké množství banko-
matů. My či kolegové z Ko-
merční banky takmůžeme je-
den z bankomatů vzít a od-
vézt ho tam, kde chybí.

Jak víte, kde bankomat
chybí?
Na přelomu srpna a září

jsme s Komerční bankou
spustili kampaň – nechali
jsme veřejnost hlasovat omís-
tech, kde jsou podle názoru
lidí potřeba bankomaty.
Na základě tohoto vox populi
máme tedy nyní vytipováno
50 nových lokalit, do kterých
budeme přemisťovat ony du-
plicitní přístroje z obchod-
ních center. V rámci naší sítě
víme, že těchto duplicitních
přístrojů je zhruba 250. V ná-
sledujících týdnech začíná-
me první bankomaty přesou-
vat. Neexistuje důvod, proč
bankomaty s jinými bankami
nesdílet.

Sám říkáte, že není důvod,
proč bankomaty nesdílet.
Proč tedy není v Česku sa-
mozřejmé, že mohou lidé
peníze vybírat u jakéhoko-
li bankomatu?
V okamžiku, kdy si klient

Monety, který má výběry
z bankomatů jakékoli banky
zdarma, vybere peníze v ji-
ném než našem bankomatu,
naúčtuje si druhá banka po-
platek za jeho použití. Tuto
službu, poplatek, hradíme za
našeho klienta druhé bance
my. Tento princip je de facto
stejný na celém bankovním
trhu. Součástí zmiňované
spolupráce ale je, že si tyto
poplatky vzájemně neúčtuje-
me. Jinými slovy, banky, kte-
ré bankomaty na základě spo-
lupráce nesdílejí, mají na
zmiňovaných poplatcích
zisk.

Trochu změníme téma.
Nadnárodní společnost
Deloitte vyhodnotila, že
je Moneta digitálně nejvy-
spělejší banka na českém
trhu. Co to znamená?
Hodnotí se zhruba

1200 funkcionalit a vychytá-
vek napříč celým světem.
V Česku bylo touto optikou
zhodnoceno pro rok 2022 de-
vět bank a výsledkem je, že
Moneta pokrývá na tuzem-
ském trhu nejvíc funkciona-
lit. Ty se navíc každé období
přidávají. Například při po-
sledním hodnocení v roce
2020 hrály v hodnocení velký
význam funkcionality mož-
nosti on-line uzavírání, mys-
lím tím terminace, produktů.
Tuto možnost, tedy možnost
ukončit on-line především
běžný účet, ale například
i stavební spoření nebo spoři-
cí účet a de facto tak od ban-
ky zcela odejít, nabízíme
jako jedna z mála bank v Čes-

ké republice. V letošním roce
v hodnocení dominovaly
funkcionality na správu osob-
ních financí. To znamená pře-
hledy, grafy, vývoj rozpočtu,
zůstatky na konci měsíce
a podobně.

Jaké funkcionality má
Moneta navíc oproti jiným
bankám na českém trhu?
Banky působící na středo-

evropském trhu jsou specific-
ké tím, že v poslední době
obecně hodně digitalizují.
Vše se posouvá vpřed, rozdíly
se zmenšují. Moneta nabízí
přes dvacet produktů, které
lze sjednat on-line.Mám-li vy-
píchnout jednu službu, zmí-
ním naši směnárnu. V naší
aplikaci si klienti mohou
směnit koruny za eura či dola-
ry. Během chvíle si on-line zří-
dí cizoměnový účet a převe-
dou si za nejlepší aktuální
kurz na trhu danou měnu.
Hned v ten moment si mo-
hou přidat i virtuální plateb-
ní kartu. Než jim poštou do-
jde domů plastová karta, mo-
hou platit třeba telefonem.
Celé to zabere minutu. Kdy-
byste šel do směnárny či ban-
ky, je tam daný kurz na celý
den. V aplikaci ale vidíte reál-

ný kurz, který se během dne
vyvíjí podle aktuálního stavu
na burze. Odpoledne může
být jiný než ráno. Dolary
a eura pokrývají 97 procent
požadavků našich klientů,
což v blízké budoucnosti vý-
razně ovlivní i fakt, že oblíbe-
ná turistická destinace Če-
chů, Chorvatsko, zavádí od
nového roku euro. Naše apli-
kace proto může být již příští
léto úplným game change-
rem.Mimochodem, když zmi-
ňuji cesty do zahraničí, není
bez zajímavosti, že hodně na-
šich klientů využívá možnos-
ti sjednat si v aplikaci cestov-
ní pojištění. Až 90 procent
prodaných cestovních pojiště-
ní se u nás prodá právě
přes mobilní aplikaci.

Já nejčastěji používám
banku v mobilu pro place-
ní nebo kontrolu výdajů.
Předpokládám, že jsem
běžný uživatel bankovní
aplikace.
Je to tak. Bankovní aplika-

cemusí umět spolehlivě hlav-
ně tři věci. Musíte v ní vidět
zůstatek, musíte si umět
zkontrolovat, za co jste platil,
a musíte umět jednoduše za-
platit. To jsou tři věci, které

můžeme dál vylepšovat. Na-
příklad u zůstatku vámnabíd-
neme možnost si zapnout
widgety se zůstatkem. To zna-
mená, že na obrazovce telefo-
nu nebo vašich chytrých hodi-
nek vidíte zůstatek, aniž bys-
te se musel přihlašovat do
aplikace. Přesně to jsoumalič-
kosti, které je možné zlepšo-
vat, a hlavně zjednodušovat.

Hodně se v současnosti
mluví o investování.
Dokážu ve vaší aplikaci
Smart Banka rychle a snad-
no investovat do různých
fondů? Třeba jen na dva
kliky?
Na dva kliky ne, ale

do dvou minut by se to dalo
zvládnout. V aplikaci je mož-
nost investovat do podílo-
vých fondů. Je jich tam nece-
lých třicet. Jsou pro klienty
předvybrané. Klient hned
vidí jejich výkon. Předtím,
než se rozhodne investovat,
zjistí si svůj investiční profil.
Tento dotazník musíme
klientům dávat vyplnit i kvů-
li zákonné povinnosti. My ho
ale postavili tak, aby klient
zjistil, jakým typem investo-
ra je. Na základě profilu ná-
sledně banka klientovi dopo-
ručí, jaké fondy by pro něj
byly vhodné. Pokud se ale roz-
hodne investovat do jiného
fondu, samozřejmě může.

Jak často lidé digitální
bankovnictví používají?
Náš klient jde do bankovní

aplikace v průměru 27krát
za měsíc.

Jak je to s klientelou dej-
me tomu 70+? Využívá
banku v mobilu?
Podíváme-li se na věkovou

škálu našich klientů, nejvíc
jich je ve věku 45 až 55 let.
Křivka pak klesá směrem
ke starším i mladším. Když se
na to podíváme s ohledem
na to, kteří klienti využívají
banku v mobilu, je to podob-
né, jen se vrchol křivky posu-
nemalinko doleva. Jinak řeče-
no, banku v mobilu mají nej-
častěji o něco mladší klienti,
než je věkový průměr. Roz-
hodně ale nejde říct, že lidé
nad sedmdesát aplikaci nepo-
užívají. Nejstaršímu uživateli
naší aplikace mobilního ban-
kovnictví Smart banka, re-
spektive uživatelce, je
102 let. Aplikaci používá ak-
tivně. Pochopitelně klientů
s digitální bankou nad 90 let
není tolik. Tuším zhruba
1500.

Pokračování na straně 10

Jakub Komenda MONETA

„Naše aplikace může být již
v létě úplným game changerem“
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Pokračování ze strany 8

Jak je to u nejmladších
klientů? Však už i malé
děti mají svůj chytrý
telefon.

V rodinném účtu může ro-
dič pro svého potomka zalo-
žit účet, dítě pak dostane
svou aplikaci. Ta je pod dohle-
dem rodiče, který má přehled
o výdajích, a pokud třeba ne-
bude mít dítě uklizený pokoj,
rodič mu účet může zabloko-
vat. (úsměv)

Kam se může digitální
bankovnictví ještě posu-
nout?
Pořád existují případy, kdy

je potřeba doložit konkrétní
dokument nebo je tam něja-
ké jiné specifikum. To zname-
ná, že další kroky jsou o digi-
talizaci těchto okrajových pří-
padů, které se týkají třeba
jen dvou procent uživatelů.
Druhá oblast jemálo zdigitali-
zované bankovnictví pro fi-
remní klienty. To je další věc,
na níž pracujeme. Tento seg-
ment není dobře zdigitalizo-
vaný napříč trhem. Třetí ob-
last, kde se digitalizace bude
posouvat, je napojení na hla-
sové asistenty, které v dohled-
né době ve větší míře přijdou
do Česka. Mluvím o asisten-
tech typu Alexa, Google As-
sistant nebo Siri od Applu.
Představte si situaci, kdy se
vás virtuální systém zeptá,
zda chcete potvrdit platbu za
nákup, vy řeknete ano a plat-
ba se okamžitě potvrdí. Od-
padne vám ono nakládání
s chytrým telefonem u kasy,
přibližování obličeje k disple-

ji nebo tisknutí palce, což v si-
tuaci, kdy máte plné ruce ta-
šek, může být velmi pohodl-
né. Zároveň se ale bude digita-
lizovat také segment zákaz-
nické péče. Něco nebudete vě-
dět, aplikace se zeptáte a ona
vám hned odpoví. Tyto potře-
by v současné době pokrývá-
me naším chatbotem.

To zní jako hodně práce
pro vaše IT. Nemáte
v bance už více „ajťáků“
než bankéřů?
U nás máme v digitálních

kanálech zhruba 30 vývojářů.
V celé bance, protože systé-
mů máme víc, je ještě třeba
150 až 200 IT pracovníků. Je
pravda, že to není málo, ale
bankéřů máme pořád víc.

Moneta má také vlastní
in-house laboratoř. Popiš-
te prosím, jak funguje.
Vní testujeme to, co simys-

líme, že by mohlo fungovat.
Nebo i to, co by rádi měli
v aplikaci naši klienti. Naše
služby i funkce totiž nevyvíjí-
me od stolu, ale hlavně podle
potřeb klientů. Od roku 2017
si potřeby klientů zároveň va-
lorizujeme. Když se nám teh-
dy před pěti lety podařilo na-
startovat digitalizaci, tak to
bylo i proto, že děláme to, co
lidé opravdu potřebují. Však
hned v roce 2018 Deloitte po-
tvrdil, že máme na českém
trhu nejvyspělejší digitální
bankovnictví.

Jak laboratoř vypadá?
Je to místnost, kam pozve-

me lidi, většinou klienty, kte-
ré za jejich čas pak i odmění-

me. Největšímotivace pro pří-
padné zájemce je ale ta, že je
daný člověk přímo u vývoje
něčeho nového. Klient jedno-
duše zkouší na telefonu, jest-
li je daná funkce pro něj uži-
vatelsky v pořádku a zda je
vše snadno ovladatelné a sro-
zumitelné. Zda tam nejsou
nějaké mouchy, které by
naše vývojáře nenapadly, pro-
tože každý má nějakou jinou
uživatelskou potřebu. Člověk
může novinku vyzkoušet
a okomentovat. Celé se to
odehrává v místnosti, jež je
podobná těm, které lidi znají
z detektivních seriálů. Je tam
jednocestné zrcadlo, za nímž
sedí naši výzkumníci a vývojá-
ři, kteří vše zapisují a vyhod-
nocují. Mimochodem, naše
aplikace testuje i jeden nevi-
domý tester.

Zajímavé. Kolik vašich
klientů je nevidomých?
Máme zhruba 20 tisíc klien-

tů, kteří jsou buď nevidomí,
nebo mají těžké zrakové po-
stižení. Právě pro ně máme
v internetovém bankovnictví
i funkce, jež jim pomáhají
služby využívat. V této oblas-
ti jsme hodně daleko ve verzi
pro iPhony. Ty totiž nevido-
mí lidé používají velmi často.
Na mobilech s Androidem
právě dokončujeme některé
funkce tak, aby byly uživatel-
sky příjemnější.

Opět změním téma. Na
Monetě je vidět víra v digi-
talizaci. Jak jsou na tom
Češi? Věřím, že spousta
lidí si přece jen „radši“
zajde na pobočku.

To je zaprvé hrozně indivi-
duální a zadruhé se trendy
rychle mění. Už v roce 2005
začali klienti bank prefero-
vat „digitální návštěvu“ ban-
ky před klasickou cestou na
pobočku. Zlom, kdy návštěvy
banky přes mobil předběhly
návštěvy přes počítač, nastal
v roce 2018. Máte pravdu, že
stále existují produkty, u kte-
rých si klienti chtějí něco do-
vysvětlit přímo na pobočce
nebo minimálně si zavolat.
Takových produktů je ale
méně a méně. Naopak roste
počet produktů a služeb, kte-
ré lze obsloužit on-line. Lidé
se tak neustále učí vše řešit di-
gitálně. A to samozřejmě ne-
mluvím jen o našich klien-
tech. Jak už jsem říkal, každá
banka v posledních letech
vše digitalizuje. Například
u nás si půjčku bere 80 pro-
cent lidí on-line. Před pěti
lety to bylo jen pět procent.

Zrychlila pandemie zájem
o digitální bankovnictví?
Nezaznamenal jsem u nás,

že by se nám zvýšil počet uži-
vatelů nějak dramaticky. Po-
chopitelně se zvýšil počet pla-
teb kartou, lidé častěji naku-
povali on-line, obchody byly
zavřené. Konkrétně u nás
jsme v posledních dvou le-
tech více šlápli do vývoje
funkcí, které klientůmumož-
ní od produktu odstoupit
plně on-line. Nechceme, aby
u nás měl někdo otevřený
účet jenom proto, že se mu
nechce chodit na pobočku.
Věříme, že naše služby jsou
natolik kvalitní, že klienti ne-
mají důvod od nás odcházet.

Rozhodně jim v tom ale ne-
chceme bránit nebo jim je-
jich odchod nějak ztěžovat.
Možná jsme dokonce jediná
banka v republice, která zru-
šení účtu on-line umožňuje.
Skrz aplikaci uzavřete běžný
účet, spořicí, stavební spoře-
ní nebo sjednané pojištění.
V aplikaci můžete i doplatit
hypotéku nebo půjčku.

Rád cestuji a často hledám
tipy na výlet, proto jsem si
všiml propojení Monety
s aplikací Úžasná místa.
Jak spolupráce vznikla?
Na začátku všeho bylo hle-

dání relevantního partnera,
který má v prostředí sociál-
ních sítí úspěch a zároveň
tah na branku a příběh. Apli-
kace Úžasná místa nám vy-
padla na první dobrou. Fotky,
které zveřejňují, jsou napros-
to úžasné. Aplikace je navíc
extrémně populární. Autor-
ská dvojice, mimochodem
jedná se omatku s dcerou, na-
šla pomyslnou díru na trhu.
Když jsme pak přišli s nabíd-
kou implementovat v rámci
partnerství mapu bankoma-
tů, nápad se jim moc líbil.
Byly nadšené, že se mohou
posunout zase někam dál.
Aplikace dává lidem tipy na
výlety na místa, kam by je
možná nikdy nenapadlo se
vydat, protože by je bez této
aplikace neznali. A my jim
k tomu dáváme servis v podo-
bě informace, zda je na mís-
tě, dejme tomu na rozhledně
nebo na hradě, možné zapla-
tit kartou, či nikoli. V tom pří-
padě najdou lidé v mapě tip
na nejbližší bankomat.

Šéf digitálních kanálů v Monetě Jakub Komenda MONETA
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Redaktorka Anež-
ka spojila při psaní
článku své dvě váš-
ně – železnici
a pivo. Ne všechno
však na reportáž-
ním výletě vyšlo
podle plánu.

S maminkou jsme měly vždy
dobrý vztah. Dvě věci nás
však spojují víc než cokoli ji-
ného – pivo a železnice. Roz-

hodly jsme se to proto něja-
kým způsobem propojit a vy-
razily jsme na pivo motoráč-
kem.

Motoráček mnoha jmen
Na trati 172 ze Zadní Třeba-

ně do Lochovic jsou hned tři
pivovary – v Hostomicích,
Všeradicích a v Zadní Třeba-
ni. Na této trati jezdí motoro-
vý vůz řady 810, který má
mnoho přezdívek – orches-
trion, šukafon, krabička, au-
tobus, skleník, terárium...
Tyto motoráčky jsou v provo-
zu asi od 80. letminulého sto-
letí a nyní zachraňují řadu na-

šich lokálek. Do Zadní Třeba-
ně jezdí vlak z Prahy každých
třicet minut, cesta sem trvá
asi dvacet minut, odtud pak
jezdí orchestrion v přibližně
dvouhodinových intervalech.

Pivní vítěz v Hostomicích
Začaly jsme v Hostomicích,

místní pivovar Fabián totiž
o víkendu otevírá již v 10 ho-
din. Z vlakové zastávky je to
sem asi 10 minut chůze
domírného kopečku. Usadily
jsme se v útulném podniku
a na začátek jsme si daly Fa-
biána 10. Tami z celého naše-
ho pivního výletu zachutnala

nejvíc a stala se tak pivním ví-
tězem, byla dobře pitelná,
tak akorát hořká a zahnala ží-
zeň, kterou jsme po vyšlápnu-
tí kopce měly. Jako milovník
černého piva jsem nemohla
vynechat jejich tmavou čtr-
náctku, která by jistě zachut-
nala i nepříznivcům tohoto
tmavého nápoje, nemá totiž
nasládlou chuť jako většina
takových piv. Posezení u Fa-
biána jsme zakončily řeza-
ným pivem, které bylo pří-
jemnou kombinací již ochut-
naných moků. V hospůdce se
nevaří, ale můžete si zde dát
třeba utopence nebo nakláda-
ný hermelín. Fabiánamůžete
ochutnat i v některých praž-
ských podnicích, jejich se-
znam je na webových strán-
kách pivovaru.

Kuchyně podle Rettigové
Naše putování motoráč-

kem pokračovalo do Všera-
dic, kde se vaří pivo Všerad.
I tady je to k pivovaru asi
15 minut chůze. Dvůr Všerad
je vybudovaný v bývalém zá-
meckém dvoře, kromě pivo-
varu a hostince zde naleznete
také galerii, muzeum a spor-
tovní areál. Na čepu byl Jiří-
kův ležák 11, který nás mile
překvapil. Pivomělo lehce na-
sládlou chuť, kterou skvěle
doplňovala hořkost chmele.
Místní kuchyně je inspirova-
ná spisovatelkou a autorkou
kuchařekMagdalenouDobro-
milou Rettigovou, která
ze Všeradic pocházela. Vaří

tu opravdu výborně, pochut-
nali jsme si na panence s vin-
nou omáčkou a šťouchanými
bramborami a hovězím stea-
ku s omáčkou se zeleného pe-
pře a americkými brambory.

Zklamání vedlo k nadšení
Naše pivní vlaková turisti-

kaměla být zakončena v pivo-
varu Bobr v Zadní Třebani. Je-
jich pivo by měla točit hospo-
da UMlýna, bohužel jsme ne-
měly štěstí, mají ho tu jen
v létě. Lehce zklamané jsme
chtěly jet domů, ale vzpo-
mněly jsme si na pivovar
v Řevnicích, do kterého jsme
se chystaly už dlouho. Ze Zad-
ní Třebaně je to jen jedna za-
stávka směrem na Prahu. Pi-
vovar je umístěn v bývalém
nádraží, takže z vlaku je to
sem skutečně kousek. Pro-
středí je příjemné a je respek-
tován a připomínán původní
účel budovy. Obsluha je milá,
zábavná a ochotná. Tady se
nám z celého dne sedělo asi
nejlépe. Z jejich piv u mě zví-
tězila Řevnická desítka,
mámu zase nejvíc zaujala
Řevnická 12. Nakonec jsme si
tu daly i večeři, vyberete si
z typických českých jídel a ne-
musíte se bát, že byste odchá-
zeli hladoví – porce jsou více
než dostačující. K pivu jsme
si ještě daly jejich domácí
chipsy, které prostě musíte
ochutnat! Původní zklamání
ze Třebaně tak vedlo k pří-
jemnému zakončení v Řevni-
cích. ANEŽKA VONDRÁKOVÁ

„Neodradilo nás ani počasí,“ říká Vondráková (vlevo). 3x METHostomické pivo se stalo pro cestovatelky vítězem dne. Hostomická nalévárna

inzerce

inzerce

Šukafonem do pivovarů. Pivní
stezka skončila až v Řevnicích
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Na Václavském
náměstí se
uskuteční Koncert
pro budoucnost.

Vynahradit poslední roky po-
znamenané covidovými ome-
zenímimá letošní Festival svo-
body, který připomene třiatři-
cáté výročí sametové revoluce.
Akce k připomenutí událostí
17. listopadu proběhne v Pra-
ze, Brně i regionech.

Vhlavnímměstě začne Festi-
val svobody 17. listopadu dopo-
ledne na Albertově, kde jsou
v plánu mimo jiné sborová vy-
stoupení, proslovy rektorů či
debaty. Na Václavskémnáměs-
tí se od 16.30 uskuteční Kon-
cert pro budoucnost. Centrem
Prahy projde také tradiční sati-
rický průvod masek nazvaný
Sametové posvícení, na Národ-
ní třídě v rámci Korza národní
bude pro zájemce připraveno
téměř 90 programových bodů.

V Národním divadle se bu-
dou od 20 hodin tradičně pře-
dávat Ceny Paměti národa.
Ocenění od neziskové organi-
zace Post Bellum letos dostane
pět osobností, jejichž život po-
znamenaly totalitní režimy.
Obdrží ho i ukrajinský disi-
dentMyroslavMarynovyč, kte-
rý strávil v 70. a 80. letech
sedm let v pracovním táboře
a pět let ve vyhnanství v Ka-
zachstánu.

V Brně je v plánu na deseti
místech šestý ročník festivalu
Brněnský sedmnáctý. Cen-
trem oslav bude náměstí Svo-
body, kde se přes den vystřída-
jí řečníci a brněnské hudební
skupiny. Na dalších festivalo-
vých místech podle organizá-
torů zazní písně či šansony, Di-
vadlo Líšeň pak přichystalo di-
vadelní představení Putin lyžu-
je. Na programu jsou také au-
torská čtení či interaktivní pro-
gram pro děti.

K Festivalu svobody se připo-
jilo 30měst a vesnic a přidat se
mohou další. Spojujícím prv-

kem různorodých akcí bude
společný on-line videohovor
na platformě Zoom od 18.30
do 19 hodin, který propojí or-
ganizátory oslav z celé země
s širokou veřejností. Na něko-
lik minut se videohovor spojí
i s pražským Koncertem
pro budoucnost. ČTK

Festival svobody
je zpět v plné síle

Kabát na Prague Rocks
Úspěšná česká rocková kapela Kabát vystoupí jako
speciální host na pražském hudebním festivalu Prague
Rocks 2. června 2023 na letišti Letňany a doplní tak již
dříve oznámené zahraniční kapely – americké Mötley
Crüe a britské Def Leppard. Vstupenky za 1490 korun
jsou v prodeji v sítích Ticketmaster a Ticketportal. MET

Francie. Vhled do filmu i fotkami
Ve Francouzském institutu v Praze byla zahájena výstava fotografií Evy
Kořínkové (na snímku) s názvem Tváře Festivalu francouzského filmu
představující významné francouzské filmaře, kteří byli v posledních deseti
letech hosty festivalu. Výstava potrvá do 30. listopadu. Program Festivalu
francouzského filmu od 24. do 30. listopadu nabídne v kinech v Praze,
Brně, Českých Budějovicích, Hradci Králové a Ostravě celkem 54 filmů. ČTK

Udělejte si radost
skvělým čtením!

Ivana z Knihkupectví Luxor

Hledáte recepty na ty nejlahodnější sladkosti?
Sáhněte rovnou po Bibli sladkého pečení! Najdete v ní
na 150 druhů stříkaných, vykrajovaných nebo ručně vyvalovaných
dobrot. Nechybí ani krok za krokem popsané postupy, které zaručí
dokonalý výsledek.

Píše se rok 1853 a Alžběta Bavorská, přezdívaná Sisi, má jasno:
buď se dočká opojné romantické lásky, kterou opěvují básníci,
nebo se nezamiluje nikdy. Císařovna je románovou předlohou
úspěšného seriálu z dílny Netflix.

Rodině Gossových se obrátí život naruby. Dokáží moudrý německý
ovčák Winstead a toulavé štěně Ruby stmelit rodinu a zachránit
Vánoce? Laskavý vánoční příběh z pera Bruce W. Camerona
Psí Vánoce pohladí po duši nejen každého pejskaře.

Hledáte recepty na ty nejlahodnější sladkosti? 
Bibli sladkého pečení! Najdete v ní 

První knižní vlaštovky,
které nás lákají na
Vánoce: recepty na
nejlepší cukroví, život
slavné císařovny i psí
příběh, co vás pohladí
po duši.

Příští rok se již podevětadva-
cáté otevřou brány festival Be-
nátská! s Impulsem. Návštěv-
níkůmopět nabídne ve dnech
27.–30. července pestrý pro-
gram. Na třech pódiích se vy-
střídajímimo jinéMirai, Mňá-
ga a Žďorp, IvanHlas, Trauten-
berk, Kamil Střihavka, Doga

neboHorkýže Slíže. První den
festival láká na slovenský ve-
čer, který se vrací po sedmi le-
tech. Vystoupí Vašo Patejdl
s kapelou, Peter Nagy a Indi-
go, Richard Müller a No
Name. Vstupenky jsou již
v prodeji na benatska.cz
a v síti Ticketstream. IBE

Dominovat bude viola
Na 78. ročníku festivalu Pražské
jaro, který zahájí 12. května příští-
ho roku Smetanova Má vlast v po-
dání Orchestru Velšské národní
opery, bude mít velký prostor vio-
la. Vedle trombonu je viola nástro-
jem letošního ročníku interpre-
tační soutěže Pražské jaro. Završe-
ním společné práce bude 13. květ-
na koncert s názvem Viola? Viola!
v Národním technickémmuzeu.

Vítězných Pět ďáblů
Mezipatra rozdala ceny nejlepším
filmům 23. ročníku festivalu na
slavnostním ceremoniálu v kině
Lucerna. Ve všech kategoriích bo-
dovaly režisérky. Vítězem hlavní
ceny poroty se stalo francouzské
drama s nadpřirozenými prvky
Pět ďáblů (Le Cinq diables) režisér-
ky Léy Mysiusové. Studentskou
porotu zaujaly krátké filmy War-
sha a Maturák (Senior Prom). ČTK

ČT
K
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Benátská! s Impulsem.
První ohlášené hvězdy

Krátce

inzerce

Nová výzva

Petice Tři kroky za tři roky, na
kterou chtějí organizátoři sbí-
rat podpisy, reaguje na tři vý-
zvy pro svobodu, mír, demo-
kracii a prosperitu v Česku.

● V první řadě by podle ní
měla země vytrvat ve své
podpoře Ukrajině, ale také
zajistit razantnější boj proti
šíření poplašných zpráv či
podněcování k nenávisti.
Druhý krok se týká klimatic-
ké změny, v posledním
bodu pak vybízí k reformě
školství pro 21. století. ČTK
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Počasí

„Jo, já
ti ten míček
podepíšu!“

MIRIAM DUNDÁLKOVÁ
Facebook
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Napište svou bublinu

Doplňujte podle legendy vodorovně
a svisle stejná slova. Tajenka je
vodorovně i svisle.

1. lahodná
věc (řidč.)

2. ostrov
v pásu atolu

3. tajenka
4. obelstíti

(zast.)
5. litím

doplniti
6. patřící

Anetě

Pom.: olstít

• Evidenční číslo MK ČR E 16400, ISSN 1211 - 7811. Distribuce: PNS, a. s. Vychází denně v pracovních dnech. © MAFRA, a. s., 2022 nebo uvedení dodavatelé obsahu. Jakékoli užití a šíření částí nebo
celku obsahu deníku METRO (včetně jejich překladu) bez písemného svolení vydavatele je zakázáno. Vydavatelství MAFRA, a. s., je členem koncernu AGROFERT.

Luštěnka

ČT1 ČT2 Nova ÓčkoPrima

16.35 Polopatě
17.30 AZ-kvíz
18.00 Události v regionech
18.25 S vůní tradice
19.00 Události
19.56 Branky, body, vteřiny
20.10 Panoptikum města praž-

ského (10/10)
21.20 Všechnopárty
22.15 Návrat Sherlocka Holmese
00.05 AZ-kvíz
00.30 Toulavá kamera
01.00 Objektiv
01.30 Bolkoviny
02.25 Dobré ráno
04.55 Banánové rybičky
05.20 Sváteční slovo prodě-

kanky a řádové sestry
Marty Lucie Cincialové

16.15 Velké stroje zblízka III
17.00 Na houby (8/13)
17.30 Krásy bretaňského

pobřeží
18.25 Svět na talíři (10/10)
18.50 Boží dar – příběhy če-

ských potravin (4/9)
19.15 Svědkové času II (1/3)
19.40 Postřehy odjinud
19.50 Zprávy v českém znako-

vém jazyce
20.00 Slovo policajta

Krimithriller (Fr., 1985)
21.45 Thelma a Louise

Krimidrama (USA, 1991)
23.55 Útok v Salisbury (1, 2/4)
01.30 Péče o duši (5/9)
01.55 Sex na prodej
02.55 Oběť (1/4)

17.00 Odpolední Televizní no-
viny, Sportovní noviny

17.25 Na lovu II
18.25 Ulice (4365)
19.30 Televizní noviny, Spor-

tovní noviny, Počasí
20.20 Dvě nevěsty a jedna

svatba
Komedie (ČR, 2018)

22.10 Uprchlík
Akční film (USA, 1993)

00.50 Dr. House VIII (2)
Transplantace. Seriál (USA, 2011)

01.45 Dr. House VIII (3)
02.30 Novashopping
02.45 Na lovu II
03.45 Pojišťovna štěstí (10)
04.40 Novashopping
05.45 Holčička z iglú II

15.50 Policie v akci
16.50 Policie v akci
17.50 Prostřeno!
18.55 Hlavní zprávy
19.40 Krimi zprávy
19.55 Showtime
20.15 Máme rádi Česko
22.05 Máme rádi Česko
23.55 Jak to bylo, šéfe?
00.30 Policie v akci
01.25 Námořní vyšetřovací

služba X (20)
Honba za duchy. Krimiseriál
(USA, 2012)

02.25 Rizzoli & Isles: Vraždy na
pitevně V (17)
Zvířecí instinkt. Krimiseriál
(USA, 2013)

03.20 Komisař Rex VI (6)

06.00 Ranní fresh
09.00 1CHARTED
11.00 Óčko hity
14.30 Top 3 Óčko Chart
14.45 Óčko hity
16.00 Užít Dubaj
16.05 Óčko hity
17.00 Novinky

Nové klipy s hodnocením
music bosse Óčka

18.00 Óčko hity
Klipy nonstop

22.00 Amsterdam Dance Event
Vlog ze světového tanečního
eventu

22.05 Party ride
23.30 Amsterdam Dance Event
23.35 Party ride
1.00 Óčko flirt

NAPADÁVÁSVTIPNÝ POPISEK?
Napište bublinu a reagujte na
sloupek na:www.facebook.com/
denikmetro FOTO: 2x AP

Sudoku

TV tipy
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Oslabená sestava
chce udržet naději.

České basketbalisty čeká
dnes proti Černé Hoře v Par-
dubicích boj o udržení nadě-
je na postup na mistrovství
světa. Soupeř je čtyři zápasy
před koncem třetí ve skupině
K a drží poslední postupovou
pozici s pěti výhrami z osmi
duelů. Domácí svěřenci trené-
ra RonenaGinzburga uzavíra-
jí pořadí šestičlenné skupiny
s pouhými třemi úspěchy.
Zápas začne v 18.30, v pondě-

lí se český týmutká v Szomba-
thely s Maďarskem, které má
bilanci 4-4.
„Situace v kvalifikaci je ta-

ková, že pokud nedokážeme
vyhrát minimálně tři ze čtyř
zbývajících zápasů, je hoto-
vo,“ konstatoval kapitán Voj-
těch Hruban. „I když situace
není ideální, neměli bychom
do toho jít se svěšenou hla-
vou. Chceme si dát šanci se
ještě v kvalifikaci udržet
a protáhnout si v ní život,“
uvedl. Podle pivota Ondřeje
Balvína Češi o MS zabojují.
„Neházíme flintu do žita,“ po-
dotkl třicetiletý hráč. ČTK

Bez trestu
Plzeňský fotbalista Tomáš
Chorý (vlevo) nebude do-
datečně potrestán za úder
hlavou proti sparťanskému
obránci Asgeru Sörenseno-
vi (vpravo) v sobotním
utkání 15. kola první ligy.
Disciplinární komise podle
předsedy Richarda Bačka
případ neotevřela, protože
nemohla jednat v rozporu
s pravidly řízení popsaný-
mi v disciplinárním řádu
FAČR a statutu disciplinár-
ní komise. ČTK

SOUTĚŽ PRO ČTENÁŘE DENÍKU METRO

SOUTĚŽNÍ OTÁZKA

Pictionary Air
kresli vzduchem

je klasická rodinná
hra?

VYHRAJTE
HRU PICTIONARY AIR KRESLI VE VZDUCHU

Instrukce k soutěži:
Své odpovědi zasílejte do dnešní půlnoci na adresu vyhraj@metro.cz

ve tvaru JMÉNO, PŘÍJMENÍ, ADRESA, TELEFON,
SPRÁVNÁ ODPOVĚĎ (A nebo B), do předmětu e-mailu uveďte: Pictionary.

4 výherci získají hru Pictionary Air kresli ve vzduchu.
Výherci budou kontaktováni e-mailem do 3 pracovních dnů.

Více informací o pravidlech soutěže a vyzvednutí cen najdete
na www.metro.cz

MOJE MĚSTO, MOJE METRO

a) ano b) ne

Bez českých hvězd

Oproti zářijovému mistrov-
ství Evropy chybějí hvězdy
týmu Tomáš Satoranský,
Jan Veselý a Vít Krejčí, ale
i Patrik Auda a zranění
Ondřej Sehnal, David Jelínek
a Jaromír Bohačík.

● První start v národním dresu
mohou absolvovat rozehrá-
vači Marek Vyroubal
s Ondřejem Švecem, křídelní
hráč David Pekárek nebo
pivot David Böhm.

Woods se vrací na odpaliště
Po téměř pěti měsících se golfová hvězda Tiger Woods
znovu představí v akci. Bývalá světová jednička bude
začátkem prosince hrát turnaj Hero World Challenge
na Bahamách, který pořádá. Na hřišti v Albany se objeví
po třech letech. Vítěz 15 majorů hrál naposledy v červen-
ci na British Open, kde neprošel cutem. ČTK

Auto-moto - poptávka
• Sbírám auta, motorky, trak-
tory, voj. techniku, díly, vraky,
technické průkazy, typové
osvědčení, vybavení dílen, ga-
ráží vše do r 1990.
Tel. 734843403265365

Kancelář řádkové inzerce: Václavské
náměstí 1, palác koruna, Praha 1

Národní sportovní agentura
(NSA) stále nemůže vyplácet
letošní dotace na provoz
a údržbu, z nichž by sportov-
ní kluby mohly hradit zvýše-
né náklady na energie. Pení-
ze na to získala až v novele
státního rozpočtu, kterou ale
vetoval prezident Miloš Ze-
man, takže ještě není defini-
tivně schválená. NSA připusti-
la, že není jisté, zda se peníze
dostanou k příjemcům
do konce roku. Sportovní klu-
by ale s touto podporou počí-
tají a bez ní by řada z nich
měla problémy. Z dotačního
programu mělo jít 385 milio-
nů na provoz a údržbu, ale ko-
nečná částka bude zřejmě niž-
ší, protože sport při jedná-
ních ve Sněmovně o 60milio-
nů přišel. Žádost podalo
2400 klubů. ČTK

Číslo dne

135
Tisíce Indonésanů včera
během protestů v ulicích
požadovaly další vyšetřování
policejního zásahu na fotbalo-
vém zápasu v Malangu,
kde v tlačenici přišlo o život
135 lidí. Někteří demonstran-
ti nesli rakve a nápisy
Za všechno tohle může slzný
plyn. Jeho použití přitom
mezinárodní federace FIFA
zakazuje. ČTK

AP

ČT
K

Ostatní
• Přednáška: Archeologické
nálezy v Jeruzalémě z období
Nového zákona. Freskový sál
Staré radnice Brno 28.11.2022
v 18.00 hod.
Zdarma. krestane-brno.cz266000

inzerce

Bez opor. Chybět
bude i Satoranský

Krátce

Kvitová, Lehečka
Nové soutěže smíšených
tenisových družstev Uni-
ted Cupu se v Austrálii
na přelomu roku zúčast-
ní i český tým. Pořadate-
lé ho nalosovali do skupi-
ny C v Sydney s Němec-
kem a USA. V nominaci
jsou i dvojnásobná wim-
bledonská vítězka Petra
Kvitová a semifinalista
Turnaje mistrů pro hrá-
če do 21 let Jiří Lehečka.

Proti Slovákům
Čeští florbalisté vstoupí
do play-off mistrovství
světa v Curychu dnes
v 15.00 čtvrtfinálovým
soubojem se Sloven-
skem. Z 11 vzájemných
duelů Češi prohráli jen
jeden letos v květnu 4:5.

Start Sáblíkové
Dnešním závodem na
trati 3000 metrů vstoupí
do nové sezony rychlo-
bruslařka Martina Sáblí-
ková. Ve Stavangeru
bude patřit tradičně
mezi adeptky na přední
umístění ve Světovém
poháru, v jehož úvodu
ale bude chybět druhá
česká reprezentantka
Nikola Zdráhalová.
Účastnice OH v Pchjong-
čchangu a Pekingu má
problémy se zády. ČTK

NSA. Dostanou
kluby peníze?
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